
#községháza  #felújítás  #hírek
ép

ít
k

ez
és

b
eru

h
á

zá
s

2 02 2 .  NOV E M BE R 18–2 0.,  PÉ N T E K–VA SÁ R NA P2 A K T UÁ L I S

F Ü L ÖP -S Z É K E LY B O T ON D

Nem praktikus a beosztása, 
ráadásul a tűzvédelmi kö-
vetelményeknek sem felel 

meg a jelenlegi kányádi pol-
gármesteri hivatal, egyebek 
mellett ezért is döntött úgy 
a község vezetősége, hogy 
új létesítményt hoznak létre. 
A megvalósításért a Helyi 
Fejlesztések Országos Prog-

ramjában (PNDL) pályázott az 
önkormányzat, és 2,9 millió lejes 
támogatást kaptak az építkezéshez. 

György Sándor kányádi polgár-
mester szerint jelenleg jól halad a 
tavaly ősszel megkezdett építkezés: 
mostanra sikerült befedni az új két-
szintes székhelyet, már a külső szi-
getelést végzi a kivitelező. A belső 
részeken egyebek mellett megtörtént 
a villamossági, illetve a fűtéshálózat 
kialakítása, továbbá zajlik például 
a hidegburkolás (csempézés) és a 
falak rendbetétele. Hátra van még 
a belső ajtók, a villanykapcsolók 
és lámpatestek felszerelése, a felső 
szint belső szigetelése, illetve várják, 
hogy megérkezzen a pelettel üzeme-
lő új kazán, amelyet csatlakoztathat-
nak a kialakított rendszerre.

Nem várt bonyodalmak

Számos bonyodalom nehezítette a 
beruházást az elmúlt időszakban 
– osztotta meg velünk a polgár-
mester. Egyebek mellett változtat-
ni kellett a terveken, hogy bádog 
helyett cserepekkel födjék be az 
épületet, és csempét tehessenek le 
az előtér és a folyosók padlójára. 
Az eredeti elképzeléshez képest 
engedtek a belső ajtók és ablakok 
minőségéből, hiszen fölöslegesnek 
tartották, hogy azok drágábbnak 
számító, fémből készült fogantyúk-
kal, keretekkel rendelkezzenek. 
Ezek mellett a vegyes (fa és pelet) 
tüzelésű kazánról is lemondtak. 
További gond, hogy a megvalósítás 
ideje alatt szinte a duplájára emel-
kedett a beruházás értéke, többek 
között az építkezési anyagok árá-
nak növekedése miatt. Éppen ezért 

költségvetés-kiegészítésért folya-
modtak a fejlesztési minisztérium-
hoz, amelynek munkatársai jóvá 
is hagyták kérésüket. „Szerencse, 
hogy csak bizonyos munkafázisok 
elvégzése után kell fi zessünk a ki-
vitelezőnek, nem pedig egyszerre, 
így tudjuk fedezni a költségeket” – 
magyarázta György Sándor. Rámu-
tatott ugyanakkor, hogy a bonyo-
dalmak miatt módosítani kellett a 
projekt befejezésének határidejét, 
tehát idénről jövő márciusra toló-
dott át, a támogatást nyújtó fejlesz-
tési minisztériummal egyeztetve. 
Az elöljáró hozzátette, a projekt 
nem tartalmazza az udvar terület-
rendezését, ugyanakkor az épület 
bebútorozását sem, így azt helyi 
forrásokból kell megoldaniuk.

A tervezettnél több lesz
Tavaszig tolódik a kányádi községháza megépítésének határideje

Új busszal 
már hétfőtől 
Hétfőtől beállítják az októ-

berben elsőként érkezett új 

dízelbuszt a városi tömeg-

közlekedésbe – tájékoztatott 

a Székelyudvarhelyi Polgár-

mesteri Hivatal szóvivője, 

Zörgő Noémi. A busz szállítási 

engedélyét kiváltották, szerda 

délben már az első tesztkörét 

is megtette a városban. A 

hivatalosan hétfőtől menet-

rendbe állított busz minden 

órában fog közlekedni a követ-

kező útszakaszon: Cserehát 

– Éltetőkút utca – Rákóczi 

Ferenc utca – Kossuth Lajos 

utca – Márton Áron tér – Tá-

bor-negyed – Kórház – Beth-

len-negyed – Bethlenfalva. 

A Cserehátra a 2-es vonalán 

fog visszatérni – értesített a 

városháza szóvivője.

Áramszünet 
több településen
A villamossági vállalat 

értesíti fogyasztóit, hogy 

november 21-én szünetelni 

fog az áramszolgáltatás 

Tusnádfürdőn reggel kilenc 

és délután öt óra között – a 

Vártető utcában, az Éltes 

Lajos utcában, valamint a 

Kovács Miklós utca 14–66 és 

13–47 számok között.

November 23-án szünetelni 

fog az áramszolgáltatás 

reggel nyolc és délután négy 

óra között Csíkszeredában, 

a Nagymező utca 97 és 99 

számok között, valamint az 

Újmező utcában. Ugyanakkor 

szintén áramszünetre lehet 

számítani november 24-én 

reggel kilenc és délután öt 

óra között Gyergyóremetén a 

Szent István úton, az Alszegi 

utcában, az Újúton, a Borvíz 

utcában, a Szárhegy utcában, 

a Vasút utcában, a  Harang-

virág utcában, valamint a 

Németsor utcában.

• R ÖV I D E N 

A N TA L E R I K A

A z iskola épülete Mezőpanit 
község önkormányzata irá-

nyításával, európai uniós és he-
lyi forrásokból, azaz a Regionális 
Operatív Program és a helyi ta-
nács támogatásával újult meg. A 
2020 és 2022 között tartó munká-
latok alatt mind kívül, mind pedig 
belül sikerült teljesen korszerűsí-
teni az épületet: az iskolaépület új 

tetőzetet és külső szigetelést ka-
pott, belső és külső nyílászárókat 
cseréltek, korszerű fűtési rendszer 
működik és az elektromos áramot 
napelemekkel biztosítják. Minde-
zek mellett megújult az iskolaud-
var is.

A helyi közösségben bízva

Ráduly Csongor Attila iskolaigaz-
gató a Székelyhonnak elmondta, 
jelenleg 70 gyerek jár a 0–8. osz-
tályokban, és az elkövetkezendő 

években sem számítanak létszám-
csökkenésre. Sőt, ha megfelelően 
kiépül az infrastruktúra, abban 

bíznak, hogy a közeli Marosvásár-
helyről több fiatal család is kiköl-
tözik a faluba, és még több tanuló-

ja lesz az iskolának. „Jól felkészült 
pedagógusok tanítanak, akiknek 
nagy része itt lakik a községben, 
mások Marosvásárhelyről ingáz-
nak” – mondta az igazgató, hozzá-
téve, kevés az a szülő, aki 
a városi iskolába járatja 
a gyerekét, hiszen Me-
zőpanit község második 
legnagyobb iskolája is jól 
felszerelt, ugyanazt képes 
nyújtani, mint egy hason-
ló városi tanintézmény. Az 
átadóünnepség a helyi diákok kul-
turális műsorával zárult a szintén 
nemrég felújított csittszent iváni 
kultúrotthonban.

Megújult a hetven gyereket kiszolgáló csittszentiváni iskola
• Hetven gyerek jár a Csittszentiváni Általános Iskolá-
ba, amelynek megújult épületét csütörtökön adták át. A 
tanulók létszáma az elkövetkezendő három-négy évben 
sem fog csökkenni, sőt a megfelelően kiépülő infra-
struktúrától a városiak falura költözését várják, ami 
újabb tanulókat jelenthet majd a tanintézmény számára.

Új külsőt kapott a felújított 

iskolaépület

◂  F OT Ó : KOVÁC S I L D I KÓ

Kívül szigetelnek, 

bent csempéznek

▴  F OT Ó : E R D É LY B Á L I N T E LŐ D• Már szigetelik az új kányádi községháza külső ré-
szét, ugyanakkor bent is zajlanak a munkálatok. Ennek 
ellenére meg kellett hosszabbítani a megvalósítás 
idénre tervezett befejezésének határidejét.




